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 Képviselő-testületének 

 Művelődési, Oktatási és Sport  

 Bizottsága 

 

8/2015. MOSB ülés 

 

 

JEGYZŐKÖNYV 
 

 

Készült: a Művelődési, Oktatási és Sport Bizottság 2015. április 22-ei munkaterv 

szerinti nyílt üléséről 

 

Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal, I. emeleti nagyterem 

 

Jelen volt: Székely Antal elnök, Hartmann József, Jugovics József, dr. Mátics István, 

Molnár István, Szabó Mihály bizottsági tagok 

 Kelemen Gabriella jegyzőkönyvvezető 

 

Távol volt: Orbán Ferenc bizottsági tag 

 

Meghívottként jelen volt: a mellékelt jelenléti íven szereplők 

 

Székely Antal elnök köszöntötte a megjelenteket és a bizottság ülését 16 óra 3 perckor megnyitotta.  

Megállapította, hogy a bizottság határozatképes, mert a 7 fő bizottsági tagból 6 fő jelen volt. 

 

16 óra 4 perckor Tóth Gábor, az Oroszlányi József Attila Általános Iskola igazgatója megérkezett a 

bizottság ülésére. 

 

Székely Antal elnök elmondta, hogy az 1. napirendi pont keretében javaslatot fog tenni arra, hogy a 

Képviselő-testület 2015. április 28-ai ülése előterjesztései közül mely előterjesztéseket tárgyalja meg a 

bizottság. 

 

Molnár István bizottsági tag jelezte, hogy a szakmai tanulmányi ösztöndíjról szóló rendelet alapján a 

bizottságnak április 30-ig meg kell határoznia a városi szakiskolai tanulmányi ösztöndíjra jogosító 

szakképesítések körét. Javasolta, hogy ezt a szóbeli előterjesztést is tárgyalják a mai ülésen a zárt ülés 

előtt. 

 

Székely Antal elnök befogadta Molnár István bizottsági tag javaslatát, majd ismertette a meghívóban 

szereplő napirendi pontokat. Javasolta, hogy a Képviselő-testület 2015. április 28-ai ülésének 

előterjesztései közül az alábbiakat tárgyalják: „Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb 

eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról”, 

„Oroszlány Város Önkormányzata 2014. évi zárszámadása”, „Átfogó értékelés a helyi önkormányzat 

gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak ellátásról”, „Oroszlány közigazgatási területén állami 

fenntartásba került köznevelési intézményben dolgozók elismerésére”, „Csatlakozás a Mária Út 

Közhasznú Egyesülethez”, „Javaslat polgármester illetményének megállapítására”. 

Kérte, szavazzanak a napirendi pontokról. 

 

A bizottság a napirendet nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 
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Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

43/2015. (IV.22.) MOSB határozata 

a napirendről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

2015. április 22-ei munkaterv szerinti ülésén az alábbi napirendi pontokat tárgyalja: 

Nyílt ülés: 

1. A Képviselő-testület 2015. április 28-ai ülése előterjesztéseinek megvitatása  
2. Az új városi újság nevének véleményezése és a társadalmi szerkesztőbizottsági tagi jelentkezések 

véleményezése  

3. Egyebek 

Zárt ülés:  

4. Az Oroszlányi József Attila Általános Iskola intézményvezetői pályázatának véleményezése 

5. Az Oroszlányi Közösségi Színtér intézményvezetői pályázatának és arculatának véleményezése 

 

Székely Antal elnök bejelentette, hogy az új városi újság főszerkesztője, Palotai Zoltán egészségügyi 

okból nem tud részt venni a bizottság ülésén. A főszerkesztő által küldött levél helyben kiosztással a 

bizottság tagjai elé került.  

 

 

1. NAPIRENDI PONT:  A Képviselő-testület 2015. április 28-ai ülése előterjesztéseinek 

megvitatása 

 

Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról 

 

16 óra 8 perckor Biró Mónika tankerületi igazgató megérkezett a bizottság ülésére. 

 

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Székely Antal elnök kérte, szavazzanak az 

előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal és 

1 tartózkodással elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

44/2015. (IV.22.) MOSB határozata 

a „Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról” 

című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolta a Képviselő-testületnek a „Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb 

eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról” című 

előterjesztést. 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

Oroszlány Város Önkormányzata 2014. évi zárszámadása 

 

Hartmann József bizottsági tag kiemelte, hogy beszámolnak arról, hogy az óvoda fotovoltaikus 

rendszerének működése 80%-os megtakarítást jelent az óvoda áramszámlájában. Kérte az 

önkormányzatot, illetve a hivatal dolgozóit, hogy a továbbiakban is figyeljék a megjelenő pályázatokat 

annak érdekében, hogy a többi közintézmény kiadásait is csökkenteni tudják. 
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A szociális beszámolónál említi az előterjesztő, hogy az utóbbi időben csökkent az iskolák jelzéseinek 

száma a Szociális Szolgálat Gyermekjóléti Részlege felé. Ez annak köszönhető, hogy megszűnt az 

iskolákban a gyermekvédelmi felelős státusz. A feladatokat a kollegák között szétosztották. Volt 

kezdeményezés arra, hogy az önkormányzat emelje meg a Szociális Szolgálatnál az ezen a területen 

dolgozók létszámát, és az iskolákba helyezzen ki egy-egy szakembert. Ez az elképzelés nem teljesült. 

Kérte a testületet, hogy amennyiben nem változik meg a törvény, akkor a következő költségvetési 

időszakra vizsgálják meg, hogy hogyan tudnak ebben segíteni az intézményeknek és a gyerekeknek. 

 

Székely Antal elnök mindkét felvetéssel egyetértett. Elmondta, hogy az első felvetést a 

Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsághoz, a második felvetést pedig a Pénzügyi 

Bizottsághoz továbbítani fogják. Az látható, hogy milyen károkat okozott az az intézkedés, hogy 

nincsenek gyermekvédelmi felelősök az iskolákban. 

Miután több kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte, szavazzanak az előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

45/2015. (IV.22.) MOSB határozata 

az „Oroszlány Város Önkormányzata 2014. évi zárszámadása” 

című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolta a Képviselő-testületnek az „Oroszlány Város Önkormányzata 2014. évi 

zárszámadása” című előterjesztést. 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

Átfogó értékelés a helyi önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak ellátásról 

 

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Székely Antal elnök kérte, szavazzanak az 

előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal és 

1 tartózkodással elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

46/2015. (IV.22.) MOSB határozata 

az „Átfogó értékelés a helyi önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak 

ellátásról” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolta a Képviselő-testületnek az „Átfogó értékelés a helyi önkormányzat 

gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak ellátásról” című előterjesztést. 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

Oroszlány közigazgatási területén állami fenntartásba került köznevelési intézményben dolgozók 

elismerésére 

 

Biró Mónika tankerületi igazgató a tankerület nevében és az összes pedagógus nevében 

megköszönte a Képviselő-testületnek ezt a gesztust. 
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Szabó Mihály bizottsági tag kérdése az volt, hogy van-e arról információ, hogy a KLIK, illetve az 

állam részéről elmaradt cafetéria juttatásokat mikor kapják meg a pedagógusok. Javasolta, hogy a nem 

állami foglalkoztatásban lévő pedagógusokat, illetve a bölcsődei gondozókat is összegszerűen 

megillesse az önkormányzat által most biztosított cafetéria. Ugyanis ők jelen pillanatban jóval 

kevesebb cafetériához jutnak hozzá. Javasolta, hogy ezt a jövő évi költségvetésnél vegyék figyelembe.  

 

Biró Mónika tankerületi igazgató elmondta, hogy a munkáltatónak a jogszabály szerint nem 

kötelezettsége a KLIK-en belül a cafetéria juttatás. A szakszervezettel megkötött kollektív szerződés 

tartalmazza a cafetéria juttatást adható jelleggel, amennyiben az éves költségvetésben megtervezik. 

Tudomása szerint országosan az éves költségvetésben ez nem lett tervezve.  

 

Szabó Mihály bizottsági tag egyetértett az önkormányzat támogatási javaslatával, de véleménye 

szerint ez nem az önkormányzat feladata, ugyanis az állam alkalmazottjai a pedagógusok. Ez is 

megkérdőjelezi az átszervezés értelmét. Támogatta az előterjesztést, de felvetődik, hogy az 

önkormányzatnak meddig lesz lehetősége ezt finanszírozni. Elsősorban a KLIK feladata lenne ennek a 

juttatásnak az adása, és az is, hogy kiharcolja ezt a juttatást. Másrészt a szakszervezetnek is feladata 

lenne a juttatást kiharcolni. Ha az állam visszaállítja ezt a cafetériát, akkor szívesebben adná plusz 

elismerésként az oroszlányi pedagógusoknak az önkormányzat nevében ezt az összeget, és nem pedig 

helyettesítve az állami elmaradt juttatásokat. 

 

Hartmann József bizottsági tag elmondta, hogy lényeges probléma az, hogy az intézményvezetőnek 

nincs a kezében olyan dotációs, jutalmazási lehetőség amivel a kiemelkedő munkát végző kollegákat 

tudja jutalmazni. Megköszönte az önkormányzatnak az előterjesztésben szereplő támogatást. Jelezte, 

hogy az eszközállományban is szeretnének javításokat, ha lehetséges. Egyetértett azzal a javaslattal, 

hogy minden oroszlányi közszférában tevékenykedő személy hasonlóképpen kapja meg ezt a 

támogatást. 

 

Dr. Mátics István bizottsági tag jelezte, hogy a pénzügyi bizottsági ülésén is felvetette, hogy az 

állami kezelésbe vett intézmények közé tartozik a szakorvosi intézet is, ahol ugyancsak 

közalkalmazottak dolgoznak. Kérte, hogy amennyiben a városnak lehetősége van, akkor a 

pedagógusokhoz hasonlóan a szakorvosi intézet közalkalmazottai is részesülhessenek cafetéria 

támogatásban a várostól. 

 

Székely Antal elnök egyetértett dr. Mátics István javaslatával. 

 

Molnár István bizottsági tag az életpálya modellel kapcsolatban, a pedagógusok bérének 

változásával, illetve az oktatási intézmények központosításával kapcsolatban mondta el véleményét, 

melyre Biró Mónika tankerületi igazgató reagált, illetve Székely Antal elnök is hozzászólt. 

 

Miután több kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Székely Antal elnök kérte, szavazzanak 

az előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

47/2015. (IV.22.) MOSB határozata 

az „Oroszlány közigazgatási területén állami fenntartásba került köznevelési intézményben 

dolgozók elismerésére” című előterjesztés véleményezéséről 
 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolta a Képviselő-testületnek az „Oroszlány közigazgatási területén állami 

fenntartásba került köznevelési intézményben dolgozók elismerésére” című előterjesztést. 

 

Felelős: Székely Antal elnök 
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Csatlakozás a Mária Út Közhasznú Egyesülethez 

 

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Székely Antal elnök kérte, szavazzanak az 

előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 4 igen szavazattal és 

2 tartózkodással elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

48/2015. (IV.22.) MOSB határozata 

a „Csatlakozás a Mária Út Közhasznú Egyesülethez” című előterjesztés véleményezéséről 
 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolta a Képviselő-testületnek a „Csatlakozás a Mária Út Közhasznú Egyesülethez” 

című előterjesztést. 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

Javaslat polgármester illetményének megállapítására 

 

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Székely Antal elnök kérte, szavazzanak az 

előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 4 igen, 1 nem 

szavazattal és 1 tartózkodással elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

49/2015. (IV.22.) MOSB határozata 

a „Javaslat polgármester illetményének megállapítására” 

című előterjesztés véleményezéséről 
 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolta a Képviselő-testületnek a „Javaslat polgármester illetményének megállapítására” 

című előterjesztést. 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

 

2. NAPIRENDI PONT: Az új városi újság nevének véleményezése és a társadalmi 

szerkesztőbizottsági tagi jelentkezések véleményezése 

 

Székely Antal elnök az elnevezéssel kapcsolatban jelezte, hogy sok javaslat érkezett. Javasolta, hogy 

a tagok által javasolt újságnevekről külön szavazzanak, és amelyik név a legtöbb szavazatot kapja, azt 

javasolják az újság nevének, illetve azt javasolják díjazásra. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag javasolta, hogy az újság szerkesztő bizottságára bízzák az új városi újság 

nevének kiválasztását és a javaslatot tevő személy lesz a nyertes pályázó. 

 

Székely Antal elnök kérte, szavazzanak Szabó Mihály bizottsági tag javaslatáról, miszerint a 

Képviselő-testület az új városi újság nevének és az erre javaslatot tevő személynek a kiválasztásával 

bízza meg a szerkesztő bizottságot. 

 

A bizottság a javaslatot nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 
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Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

50/2015. (IV.22.) MOSB határozata 

az új városi újság nevének véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

javasolja a Képviselő-testületnek, hogy az új városi újság nevének és az erre javaslatot tevő 

személynek a kiválasztásával és jutalmazásával bízza meg az új városi újság szerkesztő bizottságát. 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

Székely Antal elnök elmondta, hogy az új városi újság szerkesztő bizottságába jelentkezett  tagok 

közül nincs kifogása senki ellen. Hozzátette, hogy lehet még jelentkező a szerkesztő bizottság tagjai 

sorába. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag kérdése az volt, hogy az a személy, aki nem nyert a főszerkesztői 

pályázaton, jelentkezett-e szerkesztő bizottsági tagnak. 

 

Károlyiné dr. Plóza Melinda bizottsági referens elmondta, hogy Hering Zsuzsanna nem jelentkezett 

szerkesztő bizottsági tagnak. Jelezte, hogy voltak érdeklődők a főszerkesztő úr által tartott ülésen, 

tehát feltehetően bővülni fog a társadalmi segítők száma. Hivatalosan az előterjesztés 2. mellékletében 

szereplő személyek jelentkeztek szerkesztő bizottsági tagnak. 

 

Székely Antal elnök kérte a bizottság tagjait, szavazzanak a 2. mellékletben szereplő szerkesztő 

bizottsági tagokról. 

 

A bizottság a szóbeli előterjesztés 2. mellékletét nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 

igen szavazattal elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

51/2015. (IV.22.) MOSB határozata 

szerkesztő bizottsági tagok véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

egyetért azzal, hogy az előterjesztés 2. mellékletében szereplő személyek legyenek az új városi újság 

szerkesztő bizottságának tagjai. 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

Jugovics József bizottsági tag kérdése az volt, hogy a főszerkesztőnek lesz-e joga szerkesztő 

bizottsági tagot cserélni, ha valakit alkalmatlannak talál a munkára. 

 

Székely Antal elnök jelezte, hogy a főszerkesztő felel a szerkesztésért.  

 

 

3. NAPIRENDI PONT: Egyebek 

 

Molnár István bizottsági tag elmondta, hogy az önkormányzat a februári ülésen létrehozta a szakmai 

tanulmányi ösztöndíjrendszert. A rendeletben szerepel az, hogy a bizottságnak kell kijelölni azokat a 

szakmákat, szakképesítéseket, amelyeken tanuló diákokat ösztöndíjban részesít a város, ha teljesíti a 

feltételeket. Ebben az évben a szeptemberben induló tanévre ez a határidő április 30-a. Javasolta, hogy 

a meghirdetett szakokhoz igazodva a gépi forgácsoló, a hegesztő, illetve a szociális gondozó és ápoló 

képzéseket válassza a bizottság. Van még igény a környéken női szabóra, CNC-forgácsolóra, CNC 
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programozó gépkezelőre, de mivel ezeket a szakokat az iskola nem indítja, ezért feleslegesnek tartja 

felvenni ezeket a szakokat erre a listára.  

 

Szabó Mihály bizottsági tag kérdése az volt, hogy a felsorolt három szakma az összes szakma, ami 

indul. 

 

Molnár István bizottsági tag elmondta, hogy 3 éves szakképesítésben igen. A szakközépiskolában 

meg van hirdetve gépgyártás technológiai technikus, viszont ők csak az utolsó évben tanulnak 

szakmát. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag kérte, hogy a bizottság ülésére a következőkben erről a témáról írásos 

előterjesztés készüljön. 

 

Miután több kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Székely Antal elnök kérte, szavazzanak 

a városi szakiskolai tanulmányi ösztöndíjra jogosító szakképesítésekről szóló javaslatról, mely szerint 

a bizottság a városi szakiskolai tanulmányi ösztöndíjra jogosító szakképesítések körét az alábbiak 

szerint határozza meg: gépi forgácsoló, hegesztő, szociális gondozó és ápoló. 

 

A bizottság a javaslatot nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

52/2015. (IV.22.) MOSB határozata 

a városi szakiskolai tanulmányi ösztöndíjra jogosító szakképesítésekről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága a 

városi szakiskolai tanulmányi ösztöndíjra jogosító szakképesítések körét az alábbiak szerint határozza 

meg: 

1. gépi forgácsoló, 

2. hegesztő, 

3. szociális gondozó és ápoló. 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

Biró Mónika tankerületi igazgató tájékoztatásul elmondta, hogy az elmúlt hét végén rendben 

megtörténtek az általános iskolai beíratások. Vannak még olyan gyerekek, akiket elfelejtettek beíratni, 

illetve akik szakértői bizottság előtt vannak. Jelenleg az látszik, hogy 3-3 első osztály fog indulni az 

általános iskolákban és hosszú idő után önálló első osztály indul a Benedek Iskolában. 

 

Benyiczki Ágota óvodavezető elmondta, hogy az óvodai beiratkozások is megtörténtek. Az új 

szabályok szerint szeptembertől már 3 éves kortól kötelező az óvoda. A be nem iratkozottak esetében 

ugyanúgy járnak el, mint az iskolásoknál. Eddig 131-en iratkoztak be az óvodába, jóval kevesebben, 

mint tavaly.  

 

Miután több kérdés, hozzászólás nem volt, Székely Antal elnök a bizottság nyílt ülését 16 óra 51 

perckor bezárta. 

 

 K.m.f. 

 

 

 Székely Antal  

 elnök   bizottság tagja 

 

  Kelemen Gabriella 

  jegyzőkönyvvezető 


